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“S novim poletom dalje....”

Sastanak Kontinentalnog odbora Australsko-hrvatskog kongresa održanog  11. i 12.
studenog 2016. u Adelaidu

Godišnjem sastanku u Hrvatskom klubu u Adelaidu prisustovali su delegati iz Sydneya, Melbourna,
Geelonga i Pertha, kao i članovi AHK iz Adelaida uz domačina predsjednika kluba Krune Batraca.
Iako udaljeni tisućama kilometara ovakvi susreti postali su uobičajni, jedne grupe hrvatskih aktivista
koja je unatoč svim različitim previjanjima unutar hrvatske zajednice ostala jedinstvena u svom radu i
slozi, jedna posebnost, kako je to u svojim zadnjim i pozdravnim riječima iz Hrvatske poručio
dugogodišnji član AHK pok Mate Tkalčević. Minutom šutnje izražena je počast preminulom prijatelju,
u znak priznanja njegovom rodoljubnom radu.

Kao i dosada lobiranje i promižba bili su i ovog puta glavna okosnica rada AHK tokom prošle godine.
U Australiji AHK ustao je u obranu hrvatskog imena, identiteta, kad su Hrvati na državnoj TV  ABC u
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emisiji Q&A nazvani “Hrvatski katolički ekstremisti”, uspoređujući ih sa nedavnim terorističkim
napadima u Australiji. Hrvate u Australiji , u prošlosti , sedamdesetih godina, moglo se povezivat sa
ekstremizmom, ali ne sa terorismom, jer ni jedan Hrvat nije do sada optužen za terorizam u Australiji.
U tom smislu upučene su tužbe na ABC, u dva navrata i nedavno na ACMA, ured koji se vrši kontrolu
na svim medijima u Australiji.

Posebna hvala Paulu Klariću na njegovom mukotrpnom radu u istraživanju i pisanju tužbe, specifični
rad ovakve vrsti u Australiji.

Na ovu provokaciju od strane ABC reagirali su mnogi, od hrvatske zajednice u Australiji, do službenih
predstavnika RH i mnogih pojedinca u zemlji i vani.

Lobiranju će se posvetiti jos više paznje u buduće organiziranjem jedne jače skupine ljudi, jedne
jezgre, na engleskom i hrvatskom jeziku.

Druga važna akcija odnosi se na želju da se glas nas koji živimo u dijaspori, posebno u prekomorskim
zemljama, čuje u Hrvatskom saboru. U tu svrhu upučeno je pismo s potpisima društava i organizacija
Australije i Novog Zelanda za izbor jednog lokalnog kandidata za zastupnika u Hrvatski sabor. Slična
akcija ostvarena je u Južnoj i Sjevernoj Americi. Takav jedan izbor ojačao bi interes  zajednice za
izbore i direktno povezao Hrvate izvan RH sa narodom u RH. Uz to zatraženo je i dopisno glasovanje,
važna komponenta da se glasači odazovu u što većem broju.

Nastavljena je suradnja sa službenim predstavnicima RH u Australiji, veleposlanstvom i konzulatima.
Upučeno je pozdravno pismo novoizabranom predsjedniku RH, želeći mu uspjeha u njegovom radu.
Ostvarena su redovita  izvješća o radu AHK preko radija, novina, poštom. Organizirana je posjeta, 
Marka Jurića, redatelja ‘Markov Trg’, u Australiju , u znak potpore njegovom radu u promociji
hrvatskih interesa.

Ostvarena je financijska podrška osobama koji radu na istraživanju jasenovačkih žrtava i žrtava
Drugog svjetskog rata i porača. Radi se o ugledu Hrvata u svijetu, često demoniziranom, na bazi
krivih i izmišljenih brojki koje su proizišle iz bivšeg režima.

Nastavilo se je sa godišnjom komemoracijom u čast bleiburških žrtava, da se ne zaboravi.

Nedavno održana Poslovna konferencija u Zagrebu G2 na kojoj su učestovali i predstavnici iz
Australije položila je veliki uspjeh. U izvješću kojeg smo primili od sudionika tog skupa naglašena je
važnosti lokalnih veza, ako se želi ulagat u Hrvatsku, umjesto da se radi na svoju ruku. Na polju
investicije u Hrvatskoj pružaju se mnoge, jos ne iskorištene, mogučnosti.

Predstavnici iz Južne Australije nazančili su važnost “Truth and Reconciliation” komisije, koju bi
trebala uspostaviti Hrvatska, kao prioritetnu za izgradnju bolje budućnosti sa susjedima,  naćin da se
rasčiste nejasnoće i ne istine prošlosti.
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Podržana je akcija pomoći u uređenju Vukovarskog vodenog tornja;  organizirano je učenje hrvatskog
jezika za starije osobe, prvi odazov je bio više nego uspješan zahvaljujući organizatoru tečaja dr.
John Kraljiću.

Učenje hrvatskog jezika kritična je komponenta opstanka Hrvata vani u svijetu. Traži se veća
angažiranost domovine u tom smjeru, primjerice da se pošalju stručnjaci da ispitaju stanje na terenu,
umjesto da se, kao u Adelaidu, ostavi zajednici da se snađe kako najbolje zna.

Istaknuta je važnost Hrvatskih svjetskih igara koje će se ponovno održati u Zagrebu u ljeti 2017. kao
najbolji naćin povezivanja hrvatske mladeži svijeta. Glavni kordinator HSI Ante Radić u svom izvješću
pozvao je mlade iz svih krajeva Australije da se ćim prije upisu za nastup na igrama. Ako nije moguće
stvoriti jedan tim u nekoj discipline nije problem, postoji mogučnost da se tim nadopuni sa
natjecateljima iz drugih krajeva. Najvažnije je doći, učestovati u natjecanju i druženju. Jedini trošak
ovog puta su putni troškovi, svi drugi su pokriveni od strane države, RH, koja je su-organizator igara.

Po pitanju reklamiranja i međusobnog povezivanja naglašena je potreba upotrebe modernih
sredstava koje nam stoje na raspolaganju, na pr. Facebooka, te specifičnih mrežnih stranica kao
“Croatian traditions”, isto tako Skypa za konferencije.

U vidu godišnjice pada Vukovara i Škabrnje (18.11.91.) odlučeno je po mogućnosti organizirat javni
nastup u svim većim gradovima Australije. (U privitku slika s manifestacije na Federation Sq. u
Melbournu).

Također je izraženo negodovanje radi dvostrukog oporezivanja umirovljenika i povratnika u Hrvatsku.
Za tu svrhu naknadno je upućeno pismo Vladi RH.

Naglašena je jos jednom važnost konačnog ostvarenja Ugovora za zdravstveno osiguranje, kao
jedna od olakšica povratnicima u Hrvatsku.

Prvi dan sastanka sudionici su bili gosti na večeri u Hrvatskom klubu a drugi dan nakon svete mise
posjetili su Hrvatski Športski centar.

S time je završena jos jedna godišnja sjednica AHK , slijedeća se očekuje da će po prvi puta održati u
Perthu, Zapadna Australija!

 

Izvjestitelj: Stjepan Asić
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